
kwartalnik Rady Osiedla Poznań-Świerczewo       grudzień 2010 (numer 3/2010)

egzemplarz bezpłatny                                  ISSN 1507-1820

Życzenia świąteczne ....................................................strona 2

Komunikaty.................................................................strona 2

Zmiany w komunikacji miejskiej na terenie osiedla......strona 3

Sprawozdanie z działalności Komisji ............................strona 4

O współpracy szkoły z Klubem Seniora raz jeszcze........strona 6

Budżet osiedla na rok 2011..........................................strona 7

Koniec kadencji Rady Osiedla i wybory ........................strona 8



numer 3/2010                                                                                                             

Komunikaty

 Przypominamy o możliwości przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 

w prawo własności nieruchomości.

Stosowny wniosek należy złożyć do Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Urzędu 

Miasta Poznania, ul.  Gronowa 20 w Poznaniu.

Informacje można uzyskać pod numerem telefonu (61) 827 15 31 bądź na stronie 

internetowej www.poznan.pl/bip.

Informujemy, że od listopada Strażnicy Miejscy w Poznaniu mają prawo, na podstawie 

imiennych upoważnień wydawanych przez Prezydenta Miasta, wejść na teren 

nieruchomości celem nakładania mandatów na osoby nielegalnie spalające śmieci.

W piecach można zgodnie z prawem spalać jedynie makulaturę i drewno. Za spalanie 

w piecu innych odpadów komunalnych, takich jak np. tworzywa sztuczne, guma czy odzież 

grozi mandat w wysokości do 500 zł, a jeżeli sprawa trafi do sądu, grzywna do 5 000 złotych.

Spalanie w piecach odpadów innych niż papier lub drewno jest nie tylko niezgodne 

z przepisami, ale także szkodliwe dla środowiska. Dlatego Wydziałowi Ochrony Środowiska 

można zgłaszać przypadki takiego naruszania przepisów pod numerem telefonu (61) 878 40 

85. Można telefonować także do Straży Miejskiej: numer 986.

W związku z prośbą mieszkańców, Rada Osiedla podjęła działania w celu 

zorganizowania lodowiska na terenie osiedla. Na terenie boiska przy ul. Buczka / Kołłątaja 

zostanie wylana przez strażaków woda - dzięki temu uzyskamy miejsce, gdzie będzie można 

bezpiecznie pojeździć na łyżwach. Teren pod lodowisko zostanie przygotowany z pomocą 

strażaków oraz mieszkańców osiedla w sobotę 18 grudnia, a korzystać z niego można będzie 

kilka dni później.

Rada Osiedla Poznań-Świerczewo życzy 

Mieszkańcom Osiedla oraz pozostałym Czytelnikom 

gazetki zdrowych i radosnych Świąt Bożego 

Narodzenia oraz Szczęśliwego Nowego Roku 2011



Czeka nas rewolucja w komunikacji miejskiej na Świerczewie

To już niemal pewne - od 1 marca (lub 1 kwietnia) zobaczymy autobus na ulicy Bohaterów 

Westerplatte, a na ulicy Opolskiej będziemy mogli korzystać z linii 611 oraz 614 (z tej drugiej także na ulicy 

Czechosłowackiej). Być może dojdzie też linia 701.

Wiosną 2011 roku pełna integracja komunikacji miejskiej Poznania i Lubonia stanie się faktem - 

Zarząd Transportu Miejskiego w całości przejmie zadanie prowadzenia linii autobusowych w Luboniu. Dzięki 

temu poznaniacy będą mogli korzystać z linii 611 (obecna L1) i 614 (L4) w granicach miasta Poznania na 

biletach obowiązujących w strefie A. Być może pojawi się także linia 701 (obecna 117), jednak powierzenie 

jej przez Gminę Komorniki do poznańskiemu ZTMowi jest na razie niepewne.

Bez wątpienia najbardziej oczekiwaną 

przez mieszkańców Świerczewa zmianą jest 

pojawienie się autobusu na ulicy Bohaterów 

Westerplatte - zostanie na nią skierowana linia 

49, która zamiast Górecką i Czechosłowacką, 

p o j e d z i e  w ł a ś n i e  u l i c ą  B o h a t e ró w  

Westerplatte i Leszczyńską. Będzie to możliwe 

dzięki zastąpieniu na ulicy Czechosłowackiej 

obecnej linii L4 przez 614.

Dnia 8 listopada w siedzibie Zarządu 

Transportu Miejskiego odbyło się spotkanie 

Rady Osiedla Poznań-Świerczewo wraz 

z pracownikami ZTMu. Przedstawiliśmy 

kolejne wnioski w celu usprawnienia 

komunikacji miejskiej. Najważniejsze z nich to: 

zmiany na linii nocnej 249 (aby kursowała ona 

przez całą noc z częstotliwością godzinną oraz 

była wydłużona z Górczyna do Ronda 

Kaponiera  przez ulicę Głogowską, gdzie 

mogłaby jeździć na zmianę z linią 252), 

przywrócenie przystanku „Opolska” dla linii 75 

w kierunku Dębca przed skrzyżowaniem z ulicą Jesionową (byłby to także przystanek dla linii 249, 611 i 614), 

przeniesienie przystanku „Będzińska” na ulicy Opolskiej w rejon skrzyżowania z ulicą Sempołowskiej, 

utworzenie przystanku „Górecka” na ulicy Czechosłowackiej dla linii 614. ZTM wypowiedział się pozytywnie 

w kwestii zmian przystanków, jednak konieczna jest jeszcze zgoda Zarządu Dróg Miejskich.

Jak pisaliśmy na wstępie, zmiany zostaną wprowadzone wiosną 2011 r.. Ich dokładny zakres, po 

zatwierdzeniu przez Zarząd Transportu Miejskiego, podamy na stronie  .www.swierczewo.poznan.pl

Tomasz Wierzbicki
       Przewodniczący Komisji ds. Ruchu  Drogowego
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Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, 

Zagospodarowania Przestrzennego, Rewitalizacji i Ruchu Drogowego

Komisja została powołana na II Sesji Rady Osiedla  w dniu 15 kwietnia 2009 r.,  a w jej skład (w którym 

pracowaliśmy bez zmian) weszli radni: Bronisława Rybka, Grzegorz Jurga oraz Tomasz Wierzbicki. 

Na pierwszym posiedzeniu zostałem wybrany na funkcję przewodniczącego komisji, której prace miałem 

przyjemność prowadzić przez cały czas, dlatego chciałbym teraz podsumować naszą 1,5-roczną działalność.

Komisja spotkała się łącznie na 18 oficjalnych posiedzeniach; ponadto odbyło się kilkanaście 

spotkań - m. in. ze strażnikiem miejskim, policjantem dzielnicowym, pracownikami Zarządu Transportu 

Miejskiego, Zarządu Komunalnych Zasobów Lokalowych czy Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

Zorganizowaliśmy, czy też uczestniczyliśmy kilkukrotnie w konsultacjach społecznych i spotkaniach 

z mieszkańcami. Duża część konsultacji została przeniesiona do internetu, gdzie mieszkańcy mogli głosować 

w sondach oraz wypowiadać się na forum. W sondach oddano łącznie 716 głosów, co świadczy o dużym 

zaangażowaniu mieszkańców w sprawy osiedla, a wysokie poparcie dla większości naszych działań 

mobilizowało nas do pracy i doprowadzania do realizacji postawionych celów.

Od początku staraliśmy się działać we wszystkich dziedzinach, które są wymienione w nazwie naszej 

komisji. Skupiliśmy się na zadaniach, które miały głównie na celu: ograniczenie ruchu samochodowego 

poprzez wzrost znaczenia komunikacji miejskiej oraz rozwój transportu rowerowego, poprawę czystości na 

terenie osiedla oraz zagospodarowaniu przestrzennym. Jako Komisja przygotowaliśmy łącznie 119 pism, 

które zawierały łącznie 210 wniosków. Złożyliśmy także uwagi do 7 tworzonych Miejscowych Planów 

Zagospodarowania Przestrzennego – łącznie zawarliśmy 63 wnioski. Do tego należy doliczyć kilkadziesiąt 

maili i rozmów telefonicznych (dotyczących m. in. naprawy nawierzchni, udrożnienia studzienek kanalizacji 

burzowej, odśnieżania ulic i chodników, poprawy oznakowania drogowego, a także egzekwowania zadań 

obiecanych, lecz niewykonanych przez poszczególne jednostki czy wydziały Urzędu Miasta).

Wiele z naszych działań znalazło swój pozytywny finał - możemy do nich zaliczyć między innymi:

źuruchomienie linii autobusowych na ulicy Bohaterów Westerplatte – więcej w artykule na stronie nr 3,

źrozpoczęcie prac nad 6 Miejscowymi Planami Zagospodarowania Przestrzennego,

źwspółpraca ze Strażą Miejską w zakresie sprzątania terenów zielonych (zgłosiliśmy łącznie ponad 

20 dzikich wysypisk śmieci, kilka wraków samochodowych,  koszenie traw i sprzątnie),

źremonty i naprawy ulic, m. in. H. Kołłątaja, E. Kwiatkowskiego, St. Nowakowskiego, R. Kozaka, 

I. Krasickiego, L. Okulickiego, Śmiełowska, Szubińska, Jarzębowa i Głogowa,

źprzyspieszenie budowy ulicy Przełęcz (odc. Bohaterów Westerplatte – Gostyńska),

źwpisanie do Bazy Potrzeb Inwestycyjno-Remontowych ZDMu m. in. przebudowy ulicy Hugona Kołłątaja, 

przedłużenia ulicy Czeremchowej od Gruszkowej do Grabowej, remontu ulic: Eugeniusza Kwiatkowskiego, 

Przełęcz (odc. Gostyńska – Czechosłowacka), Bielskiej, Cieszyńskiej i Wiązowej,

źremonty i budowa chodników – ulice Akacjowa, Kępińska/Bohaterów Westerplatte, łącznik między 

Sosnową a Jesionową; ZDM wpisał do planów na rok 2011 remont chodnika w ciągu ulicy Czeremchowej,

ź budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Leszczyńskiej, Bohaterów Westerplatte i Ostatniej 

(która „wypadła” z planów ZDMu) oraz kilkukrotnie wnioski o  poprawy programu sygnalizacji,



ź rozwiązania na rzecz rowerzystów: ustawienie parkingu rowerowego na pętli tramwajowej „Dębiec”, 

walka z nielegalnymi w świetle przepisów prawa przyciskami sygnalizacji świetlnej na przejazdach 

rowerowych przy skrzyżowaniu ulic Leszczyńskiej i Bohaterów Westerplatte – zielone światło dla 

rowerzystów zapala się automatycznie, dopuszczenie ruchu rowerowego na ulicy Rydzyńskiej oraz przejściu 

przez Górczynkę (ulica Głogowa/Sucharskiego),

ź zmiany w programie sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic: Opolskiej, Jesionowej i Wiązowej – 

dodanie pulsatora ostrzegawczego przed przejściem dla pieszych i zielonych strzałek,

ź liczne zmiany w oznakowaniu drogowym (m. in. usunięcie kilkudziesięciu zbędnych znaków drogowych, 

wyznaczenie przejścia dla pieszych przez ulicę Jesionową, uspokajanie ruchu samochodowego),

ź powieszenie kilkudziesięciu tabliczek z nazwami ulic na najważniejszych skrzyżowaniach,

ź ustawienie 12 ulicznych koszy na śmieci; kolejnych 16 zostanie ustawionych w roku 2011 (m. in. ulice 

Kołłątaja, Buczka, Kwiatkowskiego, Modrzewiowa, Sucharskiego, Głogowa),

ź poszerzenie cieku Górczynka wraz z budową zbiornika retencyjnego – do końca 2010 roku ZDM ogłosi 

przetarg na projekt techniczny zadania, będzie ono uwzględniało także doprowadzenie wód z terenu 

Osiedla, w tym z ulic Hugona Kołłątaja i Karola Buczka, co można uznać za rozpoczęcie prac nad budową 

kanalizacji deszczowej na Świerczewie,

ź poprawa oświetlenia ulicznego – zwiększenie liczby latarni na ul. B. Winiarskiego i W. Gosienieckiego,

ź dopisanie do listy odśnieżanych ulic: Jarzębowej i Głogowej oraz chodników na Hugona Kołłątaja, 

Eugeniusza Kwiatkowskiego, Karola Buczka i Bohaterów Westerplatte (razem z drogami rowerowymi),

ź usunięcie nieużywanej infrastruktury telefonicznej

ź ustawienie wiaty na przystanku Jesionowa (kier. Górczyn/Kacza) – ZTM obiecuje na rok 2011,

ź ustawienie ławek na przystankach autobusowych: Jesionowa i Opolska.

Z powodu niesprzyjających warunków atmosferycznych część z zadań, które miały zostać wykonane 

do końca 2010 roku, zostały przesunięte do realizacji do wiosny 2011r.:

ź ograniczenie wjazdu samochodom na teren Glinianek,

ź zmiany w organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic Opolskiej i Czechosłowackiej – wyznaczenie bus-pasa na 

ulicy Opolskiej od strony Świerczewa, dodanie zielonych strzałek,

ź dopuszczenie ruchu rowerowego na chodniku w ciągu ulicy Opolskiej na niemal całej długości (odc. 

Czechosłowacka – Joachima Lelewela),

ź budowa chodnika w ciągu ulicy Sempołowskiej (jest już gotowy projekt oraz wybrana firma).

Wielu podejmowanych działań nie udało się doprowadzić do końca, jak m. in. budowy kanalizacji 

burzowej na ulicach Hugona Kołłątaja i Karola Buczka, przekazania Glinianek pod opiekę Zarządowi Zieleni 

Miejskiej, remontu nieutwardzonych ulic czy budowy drogi rowerowej na ulicy Leszczyńskiej. Są to jednak 

działania długofalowe, wymagające zarówno kilku lat pracy, jak i niekiedy ogromnych środków finansowych 

(które muszą znaleźć się po stronie Miasta), tak więc mamy nadzieję, że podjęte przez nas kroki będą 

punktem wyjściowym do pracy nowo wybranych radnych osiedla Świerczewo.

Cała treść sprawozdania znajduje się na stronie .

                                     Tomasz Wierzbicki

     

http://swierczewo.poznan.pl/rada_osiedla/komisje

Przewodniczący Komisji
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 Współpraca pomiędzy Szkołą Podstawową nr 79 a Stowarzyszeniem Ludzi Trzeciego Wieku 

„Świerczewski Krąg” rozpoczęła się w czerwcu 2007 roku od udziału członków Stowarzyszenia 

w zorganizowanym specjalnie dla nich koncercie młodych talentów, wywodzących się z grona naszych 

uczniów. Kontynuacją nawiązanej wówczas więzi było bezpośrednie uczestnictwo seniorów ze 

„Świerczewskiego Kręgu” w realizowanych przez nas  dwóch projektach edukacyjnych w roku szkolnym 

2007/2008 oraz 2008/2009. Później był jeszcze wspólny występ na Festiwalu Społeczności Lokalnych, ale 

mimo zakończenia sformalizowanych projektów nasze kontakty nie zostały zerwane – wręcz przeciwnie.

To, co legło u podstaw tych wspólnych przedsięwzięć okazało się wspaniałym fundamentem do 

realizacji kolejnych celów związanych z wykorzystaniem potencjału twórczego i doświadczenia seniorów 

oraz międzypokoleniową integracją środowiska naszego osiedla. Szczególnie podkreślić tu trzeba rolę 

przewodniczącej Stowarzyszenia i jednocześnie radnej Rady Miasta Poznania, pani Marii Nowickiej, zawsze 

uczestniczącej we wspólnych akcjach, a przede wszystkim zaangażowanej w życie szkoły i zabiegającej o jej 

dobro. Jej też zasługą było włączenie przedstawicieli naszej szkoły do promującej Poznań miejscowej 

realizacji projektu „Uśmiechnij się”, akcji o zasięgu międzynarodowym polegającej na zbieraniu 

„uśmiechniętych autografów” zarówno od „zwykłych ludzi”, jak i osób najbardziej znanych (K. Penderecki, 

L. Minelli, B. Clinton i in.). Patronat honorowy nad tym 

przedsięwzięciem objął prezydent Ryszard Grobelny, którego 

podczas samej uroczystości reprezentował wiceprezydent 

Sławomir Hinc. W spotkaniu brał także udział przewodniczący Rady 

Miasta Poznania Grzegorz Ganowicz, przewodniczący Miejskiej 

Komisji Kultury i Sztuki  prof. Antoni Szczuciński, uczestniczyli w nim 

także znani poznaniacy  - m. innymi synowa i propagatorka 

twórczości Feliksa Nowowiejskiego, pani Nina Nowowiejska oraz 

dziennikarz Juliusz Kubel, a także przedstawiciele różnych 

poznańskich środowisk. Wśród nich była również delegacja naszej 

szkoły – grupa dzieci oraz nauczycieli (H. Beczkowska, H. Rzanna – 

Antkowiak, E. Matusik) z panią dyrektor Hanką Gadzińską na czele. 

Warto podkreślić, że byliśmy jedyną reprezentacją szkoły 

podstawowej biorącą udział w tym ważnym wydarzeniu. A do tego 

występ naszych uczniów – członków Szkolnego Koła Teatralnego 

uświetnił, obok krótkiego koncertu chopinowskiego w wykonaniu 

uczniów ze Szkoły Muzycznej, artystyczną część spotkania. 

Następnie wszyscy uczestnicy  przystąpili do udziału w zajęciach warsztatowych. Powstałe w ich trakcie 

prace zostały zaprezentowane następnego dnia na specjalnej wystawie w Urzędzie Miasta Poznania, 

a później dołączyły do zbioru  prawie 10 tysięcy „autografów - uśmiechów” z całego świata.  

W ten sposób zrealizowaliśmy kolejny etap współpracy szkoły ze Stowarzyszeniem Ludzi Trzeciego 

Wieku „Świerczewski Krąg” dokładając jednocześnie małą cegiełkę do promocji naszego miasta.

                                     Ewa Matusik

O współpracy szkoły z Klubem Seniora raz jeszcze

żródło: mmpoznan.pl



2. Wydatki 

źZadania realizowane bezpośrednio przez Osiedle - wydatki administracyjne:

Zwrot kosztów dla członków organów Osiedla 5 500,00 zł

Zakup artykułów spożywczych 500,00 zł

Zakup materiałów biurowych i wyposażenia siedziby Rady Osiedla 800,00 zł

Druk gazetki osiedlowej 5 000,00 zł

Zakup materiałów papierniczych 200,00 zł

Razem 12 000,00 zł

źZadania realizowane bezpośrednio przez Osiedle - pozostałe wydatki 

Utrzymanie boiska sportowego między ul. Buczka, Kołłątaja, Wróblewskiego, Zamoyskiego  35 000,00 zł

Przegląd placów gier i zabaw 1 500,00 zł

Razem 36 500,00 zł

źZadania proponowane do realizacji przez jednostki organizacyjne 

Zakup pomocy naukowych i dydaktycznych - Szkoła Podstawowa nr 79 2 500,00 zł

Organizacja konkursów i olimpiad szkolnych - zakup nagród - Szkoła Podstawowa nr 79 4 000,00 zł

Zakup pomocy naukowych i dydaktycznych - Przedszkole nr 43 1 000,00 zł

Zakup pomocy naukowych i dydaktycznych - Przedszkole nr 104 1 000,00 zł

Zakup pomocy naukowych i dydaktycznych - Gimnazjum nr 44 3 000,00 zł

Zakup pomocy naukowych i dydaktycznych - Zespół Szkół Mechanicznych 5 000,00 zł

Renowacja placu zabaw i terenu zielongo - MDK  nr 1  3 000,00 zł

Organizacja spotkań integracyjnych z mieszkańcami - MDK nr 1  6 000,00 zł

Organizacja wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży - MDK  nr 1 6 000,00 zł

Utrzymanie psów ratowniczych, zakupy - Jednostka Ratowniczo-Gaśnicza nr 4 PSP 1 000,00 zł

Utwardzenie ul. J. Różyckiego 16 379,00 zł

Utwardzenie ul. St. Kunickiego (oraz chodniki) - odc. E. Kwiatkowskiego - M. Rejewskiego 40 000,00 zł

Budowa chodnka na ul. R. Kocha (odc. Leszczyńska - Wł. Orkana) 6 000,00 zł

Remont chodników na ul. Czereśniowej i Śliwkowej 14 000,00 zł

Razem 108 879,00 zł

1. Przychody 

Przychody na wspieranie inicjatyw lokalnych 145 379,00 zł

Przychody na wydatki administracyjne 12 000,00 zł

Razem 157 379,00 zł

Budżet osiedla na rok 2011



Koniec kadencji Rady Osiedla i wybory
Zgodnie z Uchwałą nr LXXV/1069/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 lipca 2010 r. w/s połączenia 

Osiedla Powstań Śląskich i Osiedla Poznań - Świerczewo w jedno Osiedle o nazwie Świerczewo w ramach 

reformy funkcjonalnej jednostek pomocniczych w Poznaniu, kadencja Rady Osiedla Poznań-Świerczewo 

zakończy się z dniem 31 grudnia 2010 roku.

Podjęta uchwała jest częścią szerszej reformy osiedli w Poznaniu. Otrzymają one większe 

kompetencje, ich budżety będą naliczane według nowych zasad (sama ich wysokość będzie wyższa niż 

obecne), jednak liczba osiedli w mieście spadnie z 69 obecnych do 40. Nowe osiedle Świerczewo będzie 

graniczyło na północy z os. Fabinowo-Kotowo, na północy - os. Górczyn (obecne Górczyn i Górczynek), a na 

zachodzie - z os. Zielony Dębiec (obecne os. Dębiec i Dębina).

Wybory nowej Rady Osiedla są planowane na dzień 20 marca 2011 roku. Do czasu ukonstytuowania 

się nowej Rady, na terenie Osiedla nie działają żadne jego organy (zarówno Rada Osiedla, jak i Zarząd 

Osiedla).

Na czas pomiędzy zakończeniem kadencji obecnej Rady Osiedla a rozpoczęciem kadencji nowej 

Rady Osiedla podajemy numery telefonów i adresy ważniejszych jednostek organizacyjnych miasta:

ź Straż Miejska - Wydział Wschód (Nowe Miasto, Wilda) - Referat Wilda

ul. 28 Czerwca 1956 roku 135/147, 61-545 Poznań telefon: 618 337 981

ź Komisariat Policji Poznań-Wilda

ul. Dezyderego Chłapowskiego 12, 61-504 Poznań telefon do dyżurnego: 618 412 512 (24h)

ź Zarząd Dróg Miejskich w Poznaniu

ul. Wilczak 16, 61-623 Poznań

Wszystkie zgłoszenia można kierować pod adres email: zgloszenia@zdm.poznan.pl

telefony: centrala: 616 477 200, sekretariat: 616 477 273, 616 477 281, Zimowe Utrzymanie Dróg: (61) 647-

72-31 (całodobowo w okresie od 1 listopada 2010 r. do 31 marca 2011 r. )

ź Zarząd Transportu Miejskiego w Poznaniu

ul. Grunwaldzka 104, 60-307 Poznań sekretariat: 061 867 12 54, 

ź Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne w Poznaniu Sp. z o.o.

ul. Głogowska 131/133, 60-244 Poznań telefon:  618 699 361

Więcej numerów i adresów na stronie www.swierczewo.poznan.pl.

sekretariat@ztm.poznan.pl
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